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     Protokół nr LXI/2024 

przebiegu LXI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 23 lutego 2024 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyli również: 

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Radca Prawny Dominik Czubanowski. 

4. Sławomir Jądrzak Komendant Powiatowy Policji w Śremie. 

5. Marek Matszewski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady LXI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji 

jest art. 6 ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Przewodniczący zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt w sprawie podjęcia 

uchwały dotyczący ustalenia wysokości diet Radnych Rady Powiatu w Śremie, który stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Dodał, że podjęcie przedmiotowej uchwały spowodowane jest pismem Wojewody Wlkp., który z 

uwagi na aktualne orzecznictwo obowiązujące od lipca 2023 r. w sprawie uznania 

przedmiotowych uchwał za akty prawa miejscowego wymaga konieczności ich publikacji w 

Dzienniku Urzędowym. Jako, że nasza uchwała w sprawie ustalenia wysokości diet radnych Rady 

Powiatu w Śremie z 26.11.2021 r. nie została opublikowana w ówczesnych warunkach prawnych, 

konieczna jest zmiana zapisu uchwały wyłącznie w zakresie jej publikacji w Dzienniku 

Urzędowym.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku 

obrad. Rada powiatu (17 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt.  

 

Po zmianie porządek przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z LX sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 



 2  

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w 

Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

określenia przez Radę Powiatu w Śremie zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego 

istotnych dla wspólnoty samorządowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na własność 

powiatu śremskiego nieruchomości oznaczonej ewidencyjnym numerem działki 1103/2 

położonej w Śremie z przeznaczeniem na działalność oświatową. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2024 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Rady Powiatu w Śremie.                              

10. Interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z LX posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół LX sesji z dnia 

26.01.2024 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się).  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że sprawozdanie Zarządu Powiatu  

z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 26.01.2024 r. stanowiące załącznik nr 

4 do protokołu nie wymaga uzupełnienia. Zapytał, czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

 

Radny Emil Majsner poprosił o więcej informacji na temat wydatkowania 25 tys. zł na 

organizację obchodów Narodowego Dnia Pamięci „Żołnierzy Wyklętych”. Zapytał kto będzie je 

organizował i w jakiej formie.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że organizacją uroczystości zajmie się Zespół 

Szkół Katolickich im. św. Jana Pawła II w Śremie, który przygotował spektakl historyczny pt. 

„Rotmistrz Pilecki. Żołnierz Niezłomny”. Spektakl zostanie przedstawiony w sali widowiskowej 

KCEK. 
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Radni nie zgłosili więcej pytań. 

  

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Powiatowego 

Policji w Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

określenia przez Radę Powiatu w Śremie zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego 

istotnych dla wspólnoty samorządowej. 

 

Poinformował, że sprawozdanie zostało omówione na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu 

przez Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji w Śremie pana Dawida Lempaszaka. Dodał, że 

na ewentualne pytania odpowie obecny na sesji Komendant Powiatowy Policji w Śremie pan  

Sławomir Jądrzak. Następnie otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Sławomir Jądrzak powiedział, że nie mógł wziąć udziału we wczorajszym posiedzeniu komisji 

ponieważ był na pierwszej odprawie z nowym Komendantem Wojewódzkim, którym został pan 

inspektor Tomasz Olczyk z Łodzi. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo w powiecie wszystkie dane 

zostały zawarte w przedstawionym sprawozdaniu. Pod kątem zagrożenia lub bezpieczeństwa 

zadania realizowane są na wysokim poziomie. Rocznie występuje około 850 zdarzeń. 

Wykrywalność wynosi 80% czyli o 2% mniej niż w roku poprzednim. Jednak na 10 przestępstw 

zgłoszonych 8 jest wykrytych. Jeśli chodzi o te kategorie najbardziej dokuczliwe dla 

społeczeństwa czyli włamania, kradzieże, uszkodzenie mienia, bójki, pobicia, rozboje tutaj mamy 

150 zdarzeń i jest ich mniej niż w roku poprzednim. Wykrywalne na poziomie 70%, więc na 10 

zdarzeń 7 jest wykrytych. Jeśli chodzi o samo działanie pionu kryminalnego i te zadania, które on 

realizuje wykonywane są również na wysokim poziomie przy współpracy z prokuraturą, która 

mocno go wspiera i pomaga. 

Jeżeli chodzi o prewencję to przede wszystkim wykroczenia, które wymagają interwencji. 

Pojawiło się prawie 5 tysięcy niebieskich kart, 4 tysiące interwencji. Patrząc pod kątem 

wykroczeń największą dokuczliwość stanowią kradzieże sklepowe, których jest coraz więcej. 

Wszystko co jest skradzione w sklepie do kwoty 800 zł stanowi wykroczenie. Natomiast powyżej 

tej kwoty stanowi kradzież. Zgodnie z zapisami ustawy w przypadku kilku wykroczeń które 

można połączyć i ich wartość przekracza 800 zł traktowane są jako przestępstwo. Na przykład 

osoby, które regularnie dokonują kradzieży alkoholowych i są już policji znane albo  

przyjeżdżające co jakiś czas grupy, które mają namierzone sklepy szczególnie z produktami 

kosmetycznymi np. perfumerie. Wykroczenia do tej pory nie były odnotowywane, ale to się 

zmieniło i kiedy ktoś drugi lub trzeci raz kradnie, a jest większa odległość między tymi 

wykroczeniami to jest traktowane jako paserstwo i kara jest surowsza. Nie zostaje ukarany 

mandatem karnym tylko sprawa jest kierowana do sądu gdzie grozi mu grzywna do 30 tysięcy zł. 

Jeśli chodzi o zdarzenie w ruchu drogowym odnotowano więcej wypadków, ale mniej kolizji 

drogowych. Wypadek następuje, gdy w ciągu 30 dni od zdarzenia zostanie stwierdzone naruszenie 

czynności narządów ciała np. złamanie jest już kwalifikowane jako wypadek. W tych wypadkach 

były dwie osoby śmiertelne, podobnie jak w roku 2022. Na terenie Wielkopolski zostały znacznie 

ograniczone kolizje, zdarzenia drogowe i wypadki, w wyniku których zginęło 186 osób. Czyli o 

30 osób mniej niż w roku 2022. Zmieniła się niestety specyfika, ponieważ do tej pory zawsze 

mówiono o tym, że nadmierna prędkość jest przyczyną kolizji, wypadków i zdarzeń ze skutkiem 

śmiertelnym. Natomiast ubiegły rok pokazuje, że wymuszenie pierwszeństwa przejazdu powoduje 

najwięcej zdarzeń drogowych. Jest to prawdopodobnie spowodowane tym, że kierowcy są 

zamyśleni, zmęczeni i nie zwracają do końca uwagi na znaki drogowe.  

Jeśli chodzi o funkcjonowanie jednostki śremska policja jest w dobrej dyspozycji liczy ona 107 

etatów. Po odejściu pracowników było 7 wakatów, które są uzupełniane i na chwilę obecną są 

jeszcze wolne 3 stanowiska pracy. Natomiast przekaz medialny jest taki, że na dzień 1 marca w 



 4  

garnizonie wielkopolskim będzie prawie 1000 wakatów. To sporo, bo jednostka cała liczy ponad 

8500 etatów. Więc można powiedzieć, że nie będzie 1/8 policjantów. Ponadto efekt pracy nowo 

przyjętych policjantów będzie widoczny za rok, dlatego że muszą przejść kurs podstawowy, 

następnie kurs adaptacyjny. Czyli przez 9-10 miesięcy policjanta jakby nie ma i należy to 

traktować, w pewien sposób jako wakat. Takich policjantów w śremskiej jednostce jest pięciu. 

Oni wszyscy w tym roku przystąpią do służby począwszy od marca, następnie w lipcu i 

listopadzie br. W dniu 3 marca będą kolejne nabory, więc trzeba liczyć na to, że z naszego regionu 

znajdą się chętni do pracy w policji. W ubiegłym roku 19 osób złożyło podania, z czego 5 zostało 

przyjętych, a pozostałe osoby znalazły zatrudnienie w jednostkach ościennych. Więc o 

zapotrzebowanie nie trzeba się bać. Jednak są jednostki, których wakat stanowi ponad 20%, a w 

śremskiej policji jest on na poziomie 2%, więc można powiedzieć, że jest ona w dobrej kondycji 

etatowej. Podobnie jest z pracownikami cywilnym. Komendant dodał, że nie widzi większych 

zagrożeń pod kątem bezpieczeństwa i przestępczości. 

 

Radny Tomasz Klaczyński zapytał co ma na to wpływ, że jest taka duża dysproporcja między 

naszą  komendą, a innymi. Czy ma to związek z tym, że w Zespole Szkół Technicznych w Śremie 

jest klasa policyjno-wojskowa, mundurowa. Czy inne względy? Dodał, że: „nie można narzekać, 

ze jest dobrze tylko dlaczego jest tak dobrze”.  

 

Sławomir Jądrzak  odpowiedział, że na pewno fakt, że jest klasa mundurowa i specjalizacja 

policyjna też ma przełożenie na to. Pięciu absolwentów tej szkoły pracuje w śremskiej jednostce. 

Jednak nie wszystkich można przyjąć, bo nie ma tyle etatów. Jest to duży plus, ponieważ od 

samego początku widzą jak służba wygląda, uczestniczą we wszystkich uroczystościach, 

awansach. Policjant, który wraca ze szkoły po sześciu miesiącach od przyjęcia do policji będzie 

zarabiał powyżej 5 tysięcy po aktualnych podwyżkach. Obecnie jest to kwota około 4 800 zł. Jeśli 

nie ma  ukończonych 26 lat również zarabia ponad 5 tysięcy zł. Jest to wysokie wynagrodzenie dla 

takiej młodej osoby. Jednak sam proces dotyczący przyjęcia do policji to także jest duży etap, 

który trwa około 6-8 miesięcy. Składa się z pięciu obszarów czyli testu wiedzy ogólnej, 

sprawnościowej, multiselect czyli rozmowy kwalifikacyjnej z psychologiem. Obecnie największy 

problem stanowi zdrowie kandydatów, ponieważ muszą uzyskać zdolność do wykonywania 

zawodu od wszystkich lekarzy. Wielu z nich odpada z uwagi na to, że mają cukrzycę, wadę 

wzroku, skrzywioną przegrodę nosową itp. Dlatego te elementy należy usunąć. 

Jednostka policji w Koninie przoduje w przyjęciach osób. W ubiegłym roku 101 osób złożyło tam 

podania o pracę. Nasza jednostka nie potrzebuje tylu pracowników jednak stanowi ona zaplecze 

do komendy policji w Poznaniu, która generuje prawie 2000 etatów. Na pewno klasa o profilu 

mundurowym sprzyja temu. To, że mamy tutaj absolwentów pokazuje, że to nie jest tylko taka 

zabawa w policję, w szkole. Jeżeli ktoś w drugiej, trzeciej klasie poważnie o tym myśli może 

spróbować przejść tor sprawnościowy w Poznaniu, który należy pokonać w czasie jedna minuta 

czterdzieści dwie sekundy. Niekoniecznie osoba wysportowana jest w stanie go pokonać, bo jest 

bardzo techniczny. Jednak śremska jednostka policji organizuje taki wyjazd, pokazuje jak to 

wygląda co zapewne sprzyja również w podjęciu dalszych decyzji. 

 

Radny Wojciech Zajler zapytał czy wynagrodzenie 4.800-5.000 zł  jest kwotą netto czy brutto? 

 

Sławomir Jądrzak  odpowiedział, że netto. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Elżbieta Michalska przekazała, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LXI/415/2024 w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji 

w Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

określenia przez Radę Powiatu w Śremie zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego 

istotnych dla wspólnoty samorządowej została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na 

własność powiatu śremskiego nieruchomości oznaczonej ewidencyjnym numerem działki 1103/2 

położonej w Śremie z przeznaczeniem na działalność oświatową. Poinformował, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji budżetu przez pana Marka Matuszewskiego, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Elżbieta Michalska przekazała, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr LXI/416/2024 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na 

własność powiatu śremskiego nieruchomości oznaczonej ewidencyjnym numerem działki 1103/2 

położonej w Śremie z przeznaczeniem na działalność oświatową została podjęta przez Radę 

Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

poprosił o przedstawienie autopoprawek. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 8 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner poprosił o więcej informacji na temat trzech zaplanowanych zadań 

inwestycyjnych dotyczących chodnika w Masłowie, przebudowy drogi w m. Grzybno oraz 

przebudowy wejścia głównego do budynku starostwa.  

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że w m. Masłowo przeprowadzony remont drogi 

nie obejmował chodników. W tym roku zaplanowano remont chodnika i będzie on na tej długości, 

na której jest istniejący. W m. Grzybno zaplanowano remont drogi o długości ok. 400 m. Na tym 

odcinku zostanie ona podniesiona o ok. 70 cm i obwałowana, aby uniknąć w latach następnych 

podmywań, które mają miejsce w chwili obecnej. Wnoszona do budżetu kwota 500 tys. zł są to 

środki, które pozostały z subwencji rozwojowej. Ta inwestycja będzie opiewała na kwotę 1-1,5 

mln zł i zostanie przeprowadzona w bieżącym roku. Natomiast docelowo planowany jest remont 

całego odcinka o długości ok. 3,5 km co spowoduje wzrost kosztów tego zadania do kwoty około 

3 mln zł.   

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że trzecim zadaniem jest modernizacja 

wejścia głównego do budynku starostwa finansowana ze środków, które powiat pozyskał z 

Rządowego Programu Odnowy Zabytków Edycja II. Wyjaśniła, że drzwi będą wymieniane pod 

ścisłym nadzorem konserwatora zabytków. Ponadto czyszczony będzie portal z piaskowca. 

Poinformowała, że te prace mogą być wykonane zgodnie z zasadami programu opracowanego 

przez konserwatora z uprawnieniami. Dlatego zabezpieczane są dodatkowe środki finansowe na 

takie opracowanie, aby uzyskać zgodę Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Elżbieta Michalska przekazała, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami.. 

 

Uchwała nr LXI/417/2024 zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok została podjęta przez 

Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego 

na 2024 rok. Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu 

Komisji, więc poprosił o przedstawienie autopoprawek. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 10 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Elżbieta Michalska przekazała, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 

 

Uchwała nr LXI/418/2024 zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2024 rok. (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych Rady Powiatu w 

Śremie. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że orzecznictwo sądów w tym naczelnego 

sądu administracyjnego zmieniło się od połowy 2023 roku wskazując na to, że uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet radnych stanowią akty prawa miejscowego i wymagają publikacji w 

Dzienniku Urzędowym. Dlatego konieczna jest zmiana zapisu uchwały wyłącznie w zakresie jej 

publikacji. Tym samym traci moc uchwała podjęta w 2021 r.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Członek Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Zbigniew Hoffa przekazał, że Klub 

zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 
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Uchwała nr LXI/419/2024 zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet Radnych 

Rady Powiatu w Śremie została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radny Wojciech Zajler poinformował, że składa interpelacje w sprawie udzielenia informacji o 

pozyskanych środkach finansowych dla powiatu śremskiego oraz podległych mu jednostek w 

latach 2018-2024. (interpelacja w sprawie OI.0003.3.2024) 

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub informacje. 

 

Radny Wojciech Świdurski powiedział, że w sierpniu 2023 r. uczestniczył w zebraniu wiejskim 

w Mchach gdzie mieszkańcy dyskutowali na temat ewentualnej sprzedaży ośrodka zdrowia wraz z 

terenem przyległym obecnemu dzierżawcy, który deklarował chęć nabycia budynku i 

remontowania go. Mieszkańcy wyrazili zgodę na sprzedaż tej nieruchomości dotychczasowemu 

dzierżawcy z przeznaczeniem na cele ochrony zdrowia. Dlatego radny chciałby się dowiedzieć 

czy wpłynął do starostwa wniosek w tej sprawie.  

 

Marek Matuszewski odpowiedział, że wniosek o nabycie nieruchomości został już złożony przez 

najemcę. Natomiast sołtys m. Mchy przyniósł zgodę na sprzedaż tego budynku z zebrania Rady 

Sołeckiej. Sprawa jest analizowana i prawdopodobnie na najbliższej sesji Rady Powiatu zostanie 

przedłożona stosowna uchwała w tej sprawie. Obecnie wymieniono ogrzewanie w tym budynku 

oraz pewne elementy instalacji elektrycznej konieczne z uwagi na przeprowadzone przeglądy. 

Najemca tego lokalu prowadzi kilka placówek tego typu na terenie naszego kraju i deklaruje w 

przyszłości prowadzenie tam również działalności leczniczej. Jeśli jednak nie nabędzie na 

własność tego lokalu będzie szukał alternatywy dla prowadzenia swojej działalności. Taka 

sytuacja miała miejsce w gminie Brodnica oraz Książ Wlkp. gdzie najemcy nabywali obok lokalu 

małe obiekty i na prywatnym gruncie prowadzą swoją działalność.  

 

Radny Wojciech Świdurski powiedział, że cieszy go ta informacja, że najemca wyraził chęć 

nabycia tej nieruchomości, w celach opieki zdrowotnej.  

 

Marek Matuszewski odpowiedział, że jest uchwała o sprzedaży tego typu obiektów, która 

określa warunki sprzedaży lokali użytkowych, w których prowadzona jest działalność lecznicza. 

Uchwała ta zabezpiecza utrzymanie funkcji leczniczej, w wykupionym obiekcie przez 10 lat.  

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 28 marca natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 29 marca. 

 

Przypominał o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych na 2 miesiące przed upływem 

kadencji. Dodał, że wszystkie szczegóły i objaśnienia wysłano na email w dniu 26.01 a następne 

14.02.  

Poinformował, że diety za miesiąc luty zostaną wypłacone na początku przyszłego tygodnia. 
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Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że radni muszą uważnie wypełniać oświadczenia 

majątkowe składane na 2 miesiące przed upływem kadencji wskazując w nich tylko dochody i 

wydatki poniesione w styczniu i lutym br. Dodał, że nie dotyczy to innych składników majątku.  

 

Radny Tomasz Klaczyński zapytał, w jakim dniu należy składać oświadczenia majątkowe, 

ponieważ w emailu podana była informacja, że do dnia 1 marca wg stanu na dzień 29 lutego.  

 

 Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że zgodnie z tym co było podane w 

emailu do dnia 1 marca.  

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął LXI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1245. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


